
Where should you stay:
1. Boutique-hotel «Primavera»  –   Kapityljna str. 22, Phone number: 0312 614001, 
0504774001. An exclusive hotel is in a luxurious 18th-century villa, located on the Castle 
Mountain in the center of Uzhgorod.
2. Hotel «Old-Continent » –  S.Petefy Sq. 4, Phone number:  0312 669366.
The first hotel situated in Uzhgorod, that is really high-quality.

What should you see:
1. Transcarpathian Museum of Local History (Uzhhorod Castle) – Kapityljna str.,33, 
Hours: Tue.-Sun. 10.00-18.00.
2. Transcapathian Museum of Ethnology – Kapityljna str.,33a, Hours: everyday except 
Tuesday 10.00 – 18.00.
3. The Holy Cross Cathedral and Greek-Catholic bishop’s residence -  Bachinsky Sq., 1.
4. Transcarpathian Art Museum (Zhupanat) -  Zhupanatskaya Sq.3 , Hours: Tue-Sun 
10.00 - 17.00
5. Reformed Church -  Zhupanatskaya Sq. ,4.
6. Roman Catholic Church of St. George -  Voloshin str.,9.
7. Orthodox Cathedral of Christ the Savior -  Cyril and Methodius Sq., 7.
8. Halahov quarter – Independence alley – Natinal sq.
9. Sandor Petöfi Sq.
10. Korzo Str.
11. Botanic Garden of Uzhgorod National University – Olbrahta str.,6, Hours: Mon – Fri 
09.00-14.00.
12. Goryanskaya rotunda of St. Anna -  bystr. The Museum

What tasty should you eat :
1. Restaurant “Fanfan”. -  Korzo str., 17. Open daily: 12.00 - 23.00. Phone number - 
0687378677. Its European cuisine, with an emphasis on France and the Mediterranean.
2. The restaurant “Old Continent” -  S. Petofi sq., 4. Hours: daily 7.30 - 23.30. Phone 
number- 0312 669 366. European cuisine.
3. Cafe “Antresol” -  Koryatovicha  sq., 1A. Hours: daily 8.00 - 22.00. Phone number - 
0509662552. Pizza, cake and delicious pastries.
4. Egan Pub – Voloshin str., 38. Open daily : 11.00 - 23.00. Phone number -0312 613499. 
The original wood-fired pizza, steak and beer.
5. Café “Yum-Yum” – Svobody ave., 35. Hours: daily 8.00 - 22.00. Phone number - 0312 
672 485. Fresh pancakes with various fillings.
6. Valentin&Valentina Shtefanyo Confiserie  – the best cakes, chocolates  and desserts in 
the city from chef-confiseur . Delivery order by Phone  050 6686043

Coffee, Lounge and Leisure
1. Coffee - house “Medellin” -  Koryatovicha sq., 3,  Zhupanatskaya sq., 5, Petefi sq., 5. 
Hours: daily 7.00 - 22.00. The best coffee from Uzhgorod manufacturer.
2. Bar “Kakao” – Pushkin sq., 3/3. Hours: daily 8.00 - 24.00. Cocktails,  hookah,  on the 
central waterfront terrace.
3. Café “Lviv’s Chocolate Fabric “ – Korzo str., 12. Open daily 10.00 - 22.00. Any form 
of Chocolate that is prepared by hand.
4. Bistro «Le Bouchee» - Korzo str., 7. Hours: daily 8.00 - 22.00. Coffee, ice cream, 
pastries with French charm.
5. Club “Panorama” – Tolstoy str., 5. Hours: daily 8.00 - 1.00. Sat-Sun - 22.00 - 03.00 
disco. A nightclub and disco. Phone number 0504320500
6. Hotel “Prague” -  Verkhovyns’ka str., 38. Open daily 11.00 - 24.00. Bowling, disco, 
nightclub. Ph. number 0312 640764
7. Waterpark «AQUA RIO PARK» -  “Podzamkovy” Park, Ankudinova str. Hours: daily 
6.00 - 23.00
8. Equestrian club “Sivka” – Dendeshi str., 124. Hours: by appointment. Ph. Number- 
0506158608.

 Services
1. Beauty salon “Mirror” -  Fedintsa str., 40. Hours: by appointment. Ph. Number 
-0506652155. Haircut, a manicure.
2. Carwash “Avtomag” -  Sobranetskaya str., 147E. Hours: daily 8.00 - 19.00. Ph. number 
- 0503179155
3. Carwash “AVTOKLUB” -  Podgradski str., 27A. Opening hours: 0-24 .Ph.number 
0507343000
4. “Zakarpattyaavto”. Official dealer and service “Mercedes-Benz” - Krasnodontsev 
str.,20. Hours: Mon-Fri 8.00 - 19.00, Sat-Sun 9.00 - 15.00
Ph.number - 0312 630353
5. Medical center “Uzhmed” – Novak str, 19A. Hours: by appointment. Ph.number- 
0501833218
6. Real estate agency “Sakura” – Sechene str., 50/53. Hours: Mon-Fri 9.00 - 18.00. 
Ph.number - 0312 672967
7. Notary Gulyanich Tatiana -  Duhnovicha str., 7/10. Hours: Mon-Fri 10.00 - 18.00. 
Ph.number - 0505894277
8. Notary Khvasta Marianna – Mynajska str/., 40. Hours: Mon-Fri 9.00 – 18.00. 
Ph.number 0312 672772
9. Kolegium Law Company – Pidgradska str., 59. Hours: Mon-Fri 9.00 – 20.00 
Ph.number 0312 619192, 0312619193
9. Insurance Company “Globus” - Sobranetskaya str.,150. Hours: Mon-Fri 9.00 - 18.00
10. Uzhgorod Press Club -  Zhupanatskaya sq.,15/4. Hours: Mon-Fri 9.00 - 18.00 Phone 
number: 0312 612479
11. Limousine service. Transversal in the comfortable car with a driver. Phone number: 
0504774001
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Introduction
Uzhgorod – is the most European city in Ukraine. It is an axiom, coming out of its 

geographical location, history and mentality. Judge for yourself. Originating late in the 9th 
century, it has existed for over 20 centuries, and during that time, it has been the territory of a 
dozen European countries - Kingdom of Hungary, Principality of Transylvania, the Austrian 
monarchy, Austro-Hungary, the Czechoslovak Republic and Hungary. In 1945, Uzhgorod, 
the capital of Transcarpathian Ukraine, became part of the Soviet Union.  Since 1946, it has 
been the center of the Transcarpathian Oblast, located in Ukrainian SSR, which later gained 
its independence in 1991.

 Imagine the rich historical heritage, which arose from the influence of so many cultures, 
that is concentrated in the city.  Uzhgorod history is richer than most cities found in even the 
most historically rich parts of Europe.

 The contributions of historical owners and the city were captured in its architecture - 
Uzhgorod Castle (9-14 c.), the Cathedral and the Bishop’s Palace (16th c.), the streets of the 
Castle Hill, Via del Corso, Petofi square,  Goryanskaya Rotunda (10th c.) Catholic (17 c.) 
and Reformed churches (18 c.), County parliament building  “Zhupanat” (19c.),  Synagogue 
(20 c.), the Regional council and the Galago district (1930 years), some interesting buildings 
from soviet time.  The list of historical monuments would be immensely longer.  

 Nearly 120,000 people currently live in Uzhgorod. Amongst them are more than 70 
nationalities, and a vast variety of religious denominations, which undoubtedly makes it one 
of the most multicultural cities in Ukraine. Although it is the smallest regional center, it is 
the only capital of the land which borders with four European Union countries - Hungary, 
Poland, Romania and Slovakia.

 This guide is intended to provide information about places to visit, eat, have fun, and 
get great service to ensure the most enjoyable experience possible in Uzhgorod. It does 
not claim to retain ultimate truth. It simply recommends only those which, according 
to Mercedes-Benz Club Uzhgorod, possess identity, the right level of performance, and 
quality. In other words - it corresponds to the “mercedes” standard. Guide is published 
once a year. Each year, its membership can change: someone new can be added but still 
the old ones can be waned.

Welcome to Uzhgorod!
Dr. Alen Panov,

founder of the Mercedes-Benz  
Club Uzhgorod

Предисловие

Город Ужгород – наиболее европейский город Украины. Это аксиома, исходящая 
из его географического положения, истории, ментальности. Посудите сами. Возникнув 
в конце 9 века, он за 20 веков своего существования успел побывать в составе десятка 
европейских государств – королевства Венгрия, княжества Трансильвания, Австрий-
ской монархии, Австро-Венгрии, Чехословацкой республики, Венгрии. С 1945 года, в 
качестве столицы Закарпатской Украины, вошел в состав СССР. С 1946 года – центр 
Закарпатской области Украинской ССР, которая обрела независимость в 1991 году.  

Представьте себе, какое богатое историческое наследие, возникшее под влия-
нием стольких культур, сосредоточено в этом городе. Даже в богатой исторически-
ми событиями Европе, Вы не найдете много городов, которые бы пережили такую 
насыщенную историю. 

Вклад исторических владельцев города запечатлен и в его архитектуре – Ужгород-
ский замок (9-14 в.), Кафедральный собор и Епископский дворец (16 в.), улицы Замко-
вой Горы, Корзо и Площадь Петефи, Горянская Ротонда (10 в. ) Католический (17 в.) и 
Реформатский храмы (18 в.),  Комитатская управа «Жупанат» (19 в.), Синагога (20 в.), 
Земская управа и район Галагов (1930-е года), здания эпохи соцреализма; поверьте, 
этот список можно продолжать еще очень долго. 

 Сегодня в Ужгороде проживает около 120 000 человек более чем 70 националь-
ностей и нескольких десятков религиозных конфессий, что несомненно делает его од-
ним из самых поликультурных городов Украины. Будучи самым маленьким областным 
центром, тем не менее, является единственной столицей края, который одновременно 
граничит с четырьмя государствами ЕС – Венгрией, Польшей, Румынией и Словакией.

 Настоящий путеводитель имеет своей целью донести информацию о том, что 
стоит посмотреть, где стоит остановиться, покушать, весело провести время или по-
лучить услугу. Он не претендует на истину в последней инстанции. Тем не менее, в 
него вошли только те объекты, которые, по мнению Mercedes-Benz Club Uzhgorod, 
обладают самобытностью, правильным исполнением и уровнем качества. Говоря про-
ще – соответствуют «мерседесовкому» стандарту. Путеводитель издается один раз в 
год. Каждый год состав его участников может меняться, исходя из вышеизложенных 
принципов: в него могут прибавляться новые, но также и убывать старые. 

Добро пожаловать в Ужгород!
Ален Панов, 

основатель Mercedes-Benz 
Club Uzhgorod


